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A Hetednapi Adventista Egyház Magyar Uniójának információs lapja  2012. szeptember 22.

Tekintsünk felfelé, vezessünk Menny felé!

AdventInfo
Megjelenik: havonta  XIV. évfolyam 6. szám

Megkezdte működését  
hazánkban az első adventista 

iskola és óvoda
A Hetednapi Adventista Egyház világszer-
te sok ezer oktatási intézményt tart fenn, 
a világ számos helyén az iskolák kapcsán 
ismerik közösségünket az emberek. Világ-
viszonylatban az adventista nevelési elvek 
magas színvonala mind egyházi, mind 
oktatási szakmai körökben elismert. Ha-
zánkban sokszor megfogalmazódott már 
korábban, hogy mennyire hiányzik, hogy 
ezen a téren még nem tudtunk tenni sem-
mit, bár felsőoktatási intézményünk van, 
de a közoktatásban nem veszünk részt. 
Számos próbálkozás történt az utóbbi idő-
ben, hogy ezen változtassunk, végül most 
nyílt meg a lehetőség arra, hogy Magyar-
országon is megnyissa kapuit az első ad-
ventista általános iskola és óvoda. 

Szabolcs-Szatmár-Be-
reg megyében 2012. szep-
tember 1-től a Hetednapi 
Adventista Egyház tartja 
fenn a Tiborszállási Péchy 
László Adventista Általános 
Iskolát, illetve a Tiborszál-
lási „Nyitnikék” Adventista 
Óvodát. Korábban önkor-
mányzati fenntartású volt az 
intézmény, így nagy érdek-
lődéssel vett részt mindenki 
a szeptember 3-án tartott 
évnyitón, hiszen ahogyan er-
ről Tiborszállás polgármestere is beszélt, 
ez egy nagy mérföldkő ezen intézmények 
életében. A diákokon, az iskola és óvoda 

dolgozóin kívül sok szülő is, illetve 
a különböző egyházak helyi képvi-
selői is jelen voltak az évnyitón, ahol 
Ócsai Tamás, egyházunk elnöke az 
Ige szavaival nyitotta meg a tanévet. 
A fehérgyarmati fúvószenekar szol-
gálata is jelentősen hozzájárult az 
évnyitó ünnepélyes voltához. Bíró 
Sándorné, az iskola igazgatója lelke-
sen számolt be a nyáron, az ADRA 
által Balatonlellén szervezett tábor-
ban szerzett pozitív tapasztalatairól.

Az iskola és óvoda működése is 
– amellett, hogy megfelel az állami 

előírásoknak – tartalmazza az egyházunk 
által képviselt keresztény értékrendet is. A 
különböző tantárgyi ismeretek megtanítá-
sán kívül nagy hangsúly helyeződik arra, 
hogy a gyermekek megfelelő erkölcsi ne-
velést is kapjanak, elsajátítsák a testi és 
lelki egészség alapelveit, és megismerjék 
a Bibliát. Mindkét intézményben Soós 
Róbert lelkész dolgozik azon, hogy ne 
csak nevében, de szellemében is adven-
tista legyen az oktató-nevelő munka e he-
lyeken. Minden héten mindenki részt vesz 
egy adventista istentiszteleten, a tanárok 
mindennap egy áhítat után kezdik meg az 
oktató munkát, az étkezések előtt beve-
zetésre került a közös imádság, és termé-
szetesen az adventista elvek alapján van 
összeállítva az étrend is. A pedagógusok 
Bibliai Szabadegyetem keretében isme-
rik meg a Szentírás könyveinek tartalmát. 
Mind a gyermekek, mind a szülők köré-
ben nagy az érdeklődés, hogy minél töb-
bet megtudjanak egyházunkról, így nagy 
erőfeszítéseket teszünk, hogy minél több 
módot megragadjunk ezeknek az igények-
nek a kielégítéséhez.
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A rendkívül szívélyes, testvéri és őszinte 
megbeszélésen először Isten Igéjét tanul-
mányoztuk, ahol Ócsai Tamás unióelnök a 
vezetők számára legfontosabb feladatként 
az Isten akaratára való nyitott és engedel-
mes odafigyelést fogalmazta meg, majd 
Isten előtt leborulva kértük Szentlelkének 
jelenlétét és akaratásnak teljesedését.

A találkozón az unió és a TED képvi-
selői átadtak egy válaszlevelet arra a javas-
latra, melyet a KERAK a 37 éves szakadás 
rendezési terveként juttatott el a Generál 
Konferencia (GK) és a TED vezetőihez.  
A KERAK által megfogalmazott javaslat 
alapvetően három lépcsőben vázolta fel a 
rendezés folyamatát: 1. lépésként a KERAK 
gyülekezetek uniójaként lenne elismerve és 
közvetlenül a GK-hoz tartozna. A 2. lép-
csőben folyamatos közös testvéri progra-
mok,  megbeszélések és együtt működés 
se gítségével a teológiai látásban valamint a 
gyakorlati keresztény életben való nézetel-
térések bibliai tisztázása és megbeszélése, 
ennek eredményeképpen pedig a közeledés 
történne meg. A 3. lépésben pedig a teljes 
szervezeti egység kialakulása következne be.

Erre a rendezési javaslatra a TED és az 
unió képviselői a következő választ fogal-
mazták meg (kivonatosan, a válasz leglé-
nyegesebb elemei):
 Az egyház szervezetében az egyik 

leglényegesebb törekvés a különböző egy-
házi egységek közötti egység kialakítása és 
fenntartása, amely Krisztus testének egysé-
gét szimbolizálja. Ezt az alapelvet az egy-
ház hitelvei is kimondják (Hitlevek 14).
 A Hetednapi Adventista Egyház, 

mint világközösség által követett szabály-
zók értelmében az azonos szintű szerve-
zeti egységek nem fedhetik le ugyanazt a 
földrajzi területet. (Pl. két uniót nem lehet 
szervezni ugyanazon a földrajzi területen). 
Ugyanakkor, amikor megalakulásra kerül 
egy új szervezeti egység (pl. egyházterület 
vagy unió) meg kell vizsgálni, hogy az egy-
ház többi szervezeti egységeivel fennáll-e 
az egység lelkülete.
 Továbbá Ted Wilson testvér, a GK 

elnöke is egyértelműen kifejezte egy leve-
lében, hogy a szervezeti egység csak sze-
mélyes alapon történhet meg, nem pedig 
elkülönült szervezeti egységként.

 Mindezek értelmében a rendezési 
javaslat elő lépése nem lehetséges, mivel 
egy független szervezeti egység létrehozása 
nem segíti az egység lelkületének és a szer-
vezeti egységnek a létrejöttét.
 Ugyanakkor a második lépés alkal-

mazása valóban hasznos lehet, amely való-
ban a gyakorlati közeledés lehetőségét te-
remti meg a későbbi teljes egység érekében. 
 A TED és a Magyar Unió javaslata, 

hogy mind a KERAK, mind az unió bizott-
ságai fogalmazzanak meg egy közös szán-
déknyilatkozatot, amely a párbeszéd lehe-

tőségét teremti meg az egység érdekében a 
fenti elvek figyelembevételével.

A mintegy 7 órán át tartó megbeszélé-
sen, melyet Bertil Wiklandet testvér veze-
tett, számos kérdést érintettünk. Sem fe-
szültség, sem pedig ellenségeskedés, sem 
vádaskodás lelkülete nem volt tapasztalha-
tó, ellenben őszinte, nyitott, testvéri és bá-
torító lelkületű volt. A találkozóról egy  em-
lékeztető született. A megbeszélés lényege, 
hogy a további tárgyalásokat előkészítsük, 
azok tematikáját lefektessük, a párbeszéd 
lehetőségét megteremtsük.

Szeretettel kérjük testvéreinket, hogy 
továbbra is imádságban hordozzátok a kér-
dést, hogy Isten népe életében valóban ezen 
a téren is megmutatkozzon az az egység, 
amelyért Jézus Krisztus is imádkozott.

Ócsai Tamás

Isten népének egysége – megújult  
reménység Magyarországon

A mai napon a KERAK, a Magyar Unió és a 
Transzeurópai Divízió képviselői találkoztunk.  
A megbeszélés szívélyes, lelki, baráti légkörben 
zajlott, közös imával, Isten Igéjét olvasva és arról  
beszélgetve, hogyan tölthetnénk be Isten akaratát 
a legjobb módon Magyarországon. Találkozónk 
egy teljes napon át tartott, komoly, őszinte és gyü-
mölcsöző párbeszéd jellemezte, amely növelte 
az egymás iránti kölcsönös tiszteletet és megér-
tést. A megbeszélés során a következő témákat 
érintettük:

1. A Magyar Unió és a Transzeurópai Divízió 
képviselői a KERAK küldöttsége részéről az egy-
ség iránt őszinte elkötelezettséget tapasztaltak.

2. Szeretnénk folytatni a nyílt párbeszédet, 
mivel azt tapasztaltuk, hogy ez közelebb visz ben-
nünket egymáshoz, és segít abban, hogy pozitív 
hozzáállással közelítsünk az egységhez.

3. Beszélgettünk a KERAK három lépéses 
rendezési javaslatáról, valamint a Magyar Unió 
és a Transzeurópai Divízió arra adott válaszáról. 

Egyetértettünk abban, hogy a megoldáskeresés 
során a Generál Konferencia Működési Szabály-
zatát (Working Policy) követjük.

4. Megerősödtünk abban a véleményünk-
ben, hogy folyamatos párbeszédünk célja, egy a 
Biblia elvein alapuló szervezeti egység.

5. Következő találkozónkig az iratok és tör-
ténelmi dokumentumok megvizsgálása alapján 
megbizonyosodunk arról, hogy az egyház kife-
jezte-e bocsánatkérését azok irányában, akiket 
jogtalanul fosztottak meg tagságuktól az 1970-es 
években.

6. Elismerjük annak szükségességét, hogy 
az egység felé vezető további párbeszéd során 
kölcsönös nyitottsággal osszuk meg egymással 
vélt vagy valós aggodalmainkat.

Pécel, 2012. augusztus 29.

 
Cserbik János, Ócsai Tamás, Bertil Wiklander 

Emlékeztető a megbeszélésről

A megbeszélés résztvevői      Fotó: VarGa Norbert

A Keresztény Advent Közösség (KERAK) nemrégiben megválasztott vezetői újból felvették  
a kapcsolatot a Generál Konferenciával és a Transzeurópai Divízióval. Ennek eredményeként 
Bertil Wiklander testvér, a Transzeurópai Divízió (TED) elnöke a Magyar Unió elnökével, Ócsai 
Tamással egyetértésben meghívta egy közös megbeszélésre a KERAK vezetését. A találkozó  
a Magyar Unió székhelyén, Pécelen volt augusztus 29-én. A megbeszélésen a TED részéről 
Bertil Wiklander divízióelnök, Raafat Kamal elnökségi tag, a KERAK részéről Cserbik János 
elnök, Bodolai Zoltán titkár, valamint Végh József és Stramszki István testvérek vettek részt. 
Magyarországi egyházunkat Ócsai Tamás unióelnök, valamint Ősz-Farkas Ernő és  
Hegyes-Horváth Géza egyházterületi elnökök képviselték.
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A Reménység Evangelizációs Központ 
(REK) az Advent Kiadó, a Reménység 
Média és a Biblia Levelező Iskola (BLI) 
tevékenységét fogta össze és irányította. 
Az Unióbizottság figyelemmel kísérve 
a REK működési nehézségeit, Czinkota 
András REK vezető javaslatára szétvá-
lasztotta az intézményt, és a továbbiak-
ban az egységeit külön működteti. 

Az Advent Kiadó vezetésével to-
vábbra is Czinkota András testvért bízta 
meg. A BLI és a Reménység Média pedig 
továbbra is REK néven, de mint osztály 
működik tovább, melynek vezetésével 
az eddig a BLI vezetési feladatait ellá-
tó Ócsainé Demeter Irént bízta meg az 
Unióbizottság. Mind az Advent Kiadó, 
mind pedig a REK vezetése elé az Unió-

bizottság az egyház missziós stratégiai 
célkitűzéseihez való legteljesebb illesz-
kedést, együttműködést, valamint stabil 
pénzügyi működést tűzte célul.

Ócsai Tamás

– Hogyan fogadtad az Unióbizottság ve-
zetői megbízását?
– Őszintén mondom, óriási meglepetés-
sel, gondolom ezzel nem vagyok egyedül. 
Gyors megoldás kellett, és mivel nem ter-
veztek új munkatársat felvenni,  a meglé-
vő BLI vezetés mellé még ezt a feladatot 
is rám bízták.

– Milyennek látod a REK jelenlegi hely-
zetét?
– Én nagyon optimista ember vagyok, 
mint minden, ez is nézőpont kérdése. Úgy 
gondolom, nem sok egyház büszkélked-
het ilyen lehetőségekkel, ha a technikai 
adottságainkra gondolok, vagy különö-
sen a munkatársaim hozzáértésére. Most 
sorolhatnánk a nehézségeket, ami ter-
mészetesen jelen van, és ez főleg anyagi 
természetű, de most nem erre szeretnénk 
koncentrálni…

– Milyen terveid vannak az év hátralévő 
részére, illetve milyen fontosabb távlati 
célkitűzéseket fogalmaztál meg?
– Folyamatosan igyekszem átlátni a REK 
tevékenységét, az eddigi munkák menetét. 
Az év hátralévő hónapjaira már teljesen 
be vagyunk táblázva, a meglévő műsorok 
elkészítésével, és néhány új komoly fel-
adattal. A jövő évi tervről már gondolko-
zunk, de talán az egyik legfontosabb terv 
a helyi tévékkel felvenni a kapcsolatot, és 
folyamatos műsorokat biztosítani részük-
re. Természetesen továbbra is folytatnánk 
az eddigi jól működő munkákat is.

– Az eredményes együttműködés érde-
kében mit vársz el munkatársaidtól?
– Csak azt, amit eddig is tettek. Lelkiisme-
retesen végezzük el együtt a feladatokat. 

Természetesen a jövő évi tervet is közösen 
fogjuk elkészíteni, hiszen ők már jóval 
régebb óta dolgoznak itt, jobban ismerik 
az adottságokat, lehetőségeket. Azért még 
egy nehéz feladat is vár rájuk, hogy a tech-
nikai ismeretimet is komolyan bővítsék, 
és valljuk be, ez nem kis feladat lesz. 

– Hogyan segíthetik munkátokat a gyü-
lekezetek, és van-e valami üzeneted szá-
mukra?
– Ha valaki egy új megbízást kap, nem-
csak az ezzel járó munkát veszi át, hanem 
a saját egyéniségét, lelkét is hozzáteszi. Ez 
a tény nyilvánvalóan befolyásolja majd a 
munkatársakkal, gyülekezetekkel való 
kapcsolatot is. A  gyülekezetekkel eddig 
is jól tudtunk együtt dolgozni a BLI-nél, 
sok szép közös tapasztaltunk van. Húsz 
éve dolgozom az egyháznál, és csak rend-
szerben tudok gondolkozni, nem egy kü-
lön egységben, hanem közösen az unió, 
a területek, lelkészek és a gyülekezetek 
egységében. A REK azért működik, 
hogy a munkájával támogassa az egy-
ház szolgálatát, segítse a gyülekezetek 
missziós terveit.

Hogy mit üzenek a gyülekezetek-
nek? A jövő évi tervünket közösen fog-
juk megvalósítani, és hogyan készíthet-
ném majd el az év végi beszámolónkat, 
ha a testvérek nem segítenek a közös 
munka elvégzésében? De természete-
sen én bízom bennük, biztosan tudom, 
hogy a közös feladatokban erősítjük 
és támogatjuk majd egymást.

KiVi

Közérdekű unióbizottsági döntés

A Reménység Evangelizációs Központ átalakulása

„A REK azért működik, hogy a munkájával 
támogassa az egyház szolgálatát”

Riport Ócsainé Demeter Irénnel, a Reménység Evangelizációs Központ új vezetőjével

Névjegy

Ócsainé Demeter Irén

 � Születési hely, év: Ózd, 1966. november 7.

 � Iskolák: Debreceni Református Kollégium 
Gimnáziuma; Debreceni Református 
Teológia

 � Korábbi munkák: Egyházi munkakörökben 
mint pénztárosi munkatárs, ATF titkárnő,  
BLI vezető

 � Családi állapot: Férjezett, Ócsai Tamás 
lelkésszel 1992-ben kötött házasságot

 � Gyermekek: 2 fiú, Boldizsár 17, Dani 15 
éves gimnáziumi tanulók
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Kínai misszió 
Budapesten
Augusztus közepén egy fiatal misszioná-
rius család érkezett Budapestre Kínából. 
Régi álom vált valóra. A nagy missziópa-
rancs szélesebb látókörű, mint mi. Nem 
zárja el senki elől az utolsó kegyelmi üze-
netet, hanem minden néphez és nyelvhez 
eljut – még Magyarországon is. 

Rinkó Marietta a nyelv ismerete nélkül 
kezdett el foglalkozni kínai szomszédaival 
és úgy érezte, nagyobb ez a munkaterület, 
mint amilyennek látszik. Az ő lelkesedé-
se is hozzájárult, hogy Dorkas és Daniel 
ma itt lehetnek közöttünk. A DET meg-
hívására küldte őket a Kínai Unió, de a 
Transzeurópai Divízió és a Magyar Unió 
is támogatja a missziót. Arra kérünk ben-
neteket, hogy imádkozzatok értük, mert 
minden szempontból úttörő és történelmi 
az a munka, amit elkezdtek.

(DET)

Az Úr hívott minket ide… 

A nevünk Duxin (Daniel) és Wanglijin 
(Dorkas). Annyira örülünk, hogy itt lehe-
tünk, hogy misszionáriusi munkát kezd-
jünk el Budapesten! Az, hogy itt lehetünk, 
valóban Isten kegyelme. Hála ezért neki! 
Köszönet a Dunamelléki Egyházterület-
nek! Köszönet minden munkatársnak 
Krisztusban. Köszönet az odaszentelt 
imáitokért és őszinte segítségetekért. Ahogy 
meg van írva a Bibliában: „igen hasznos az 
igaznak buzgóságos könyörgése” (Jak 5:16). 
Isten megválaszolta az imáinkat, mert 
felismertük annak szükségességét, hogy Is-
ten Igéjét terjesszük a kínai kolónia között, 
Jézus szeretete által. 

Mielőtt idejöttünk, egy helyi, kínai 
gyülekezetben dolgoztunk szombatonként, 
hat éven keresztül. A munkánk magában 
foglalt prédikálást, fiatalokkal való fog-
lalkozást, egészségügyi előadásokat, bib-
liaórákat és így tovább. Ezenkívül egy házi 
gyülekezeti szolgálat is folyt az otthonunk-
ban. Ebben egyetemi professzorok és mun-
kásemberek egyaránt részt vettek. Közben 
a hongkongi Griggs Egyetemen haladó ta-
nulmányokat folytattunk. 

A tavalyi év során egy levelet kaptunk 
a Kínai Unió Misszió Globális Kínai Evan-
gelizáció Osztályától, hogy vegyünk részt 
a kínai gyülekezetalapítási programban és 
legyünk önkéntes misszionáriusok. Dáni-
el ezelőtt Kína egyik legnagyobb cégénél, a 
Haier-nél dolgozott hivatalnokként, Dorkas 

pedig segédprofesszor volt egy kínai egye-
temen. Néhány ember azt mondta, hogy 
őrült döntést hoztunk, mivel feladtuk a 
jól fizető állásunkat, de mi úgy gondol-
juk, hogy a legörömtelibb és legértékesebb 
állást választottuk, hogy megharcoljuk a 
hit nemes harcát. Lk 10:2-3-ban Jézus ezt 
mondja: „Az aratni való sok, de a munkás 
kevés; kérjétek azért az aratásnak Urát, 
hogy küldjön munkásokat az ő aratásába. 
Menjetek el!...” Ezért jöttünk.

Habár szomorúan hagytuk országunk-
ban a helyi gyülekezeti testvéreket, teljes 
bizonyossággal hisszük, hogy Isten egyre 
több és több testvért fog adni nekünk itt, 
Budapesten; benneteket és azokat a kínai 
testvéreket, akik az adventisták nagy csa-
ládjához hitetek és szeretetetek által csat-
lakoznak.

A jövőben terveink szerint elsősorban 
üzletről üzletre látogatunk majd, ingyenes 
angol és kínai órákat adunk, egészségügyi 
szolgálatot végzünk és gyermekfoglalkozá-
sokat tartunk, miközben folytatjuk a bib-
liaórákat azokkal, akik örömmel fogadják a 
hitet. Programjainkat főként a Józsefvárosi 
Gyülekezetben fogjuk tartani. Reményeink 
szerint istentiszteleteinket is hamarosan 
elkezdhetjük.

Isten segítsen meg minket és hozza ki 
belőlünk a legjobbat, mi pedig mindig há-
lásak leszünk szüntelen imádságaitokért!

Duxin & Wanglijin
Fordította: Rinkó Marietta

Az Euro-afrikai Divízió meghívására a 
Romániai Adventista Teológiai Szeminá-
riumban, Cernicán 2012. szeptember 2–5. 
között rendezett Missziói és Bibliakon-
ferencián tartott előadást dr. Szigeti Jenő 
„Relevance of the Adventist Message in 
Europe” [Az adventi üzenet jelentősége 
Európában] címmel. A konferencia témája 
az adventisták egyházról szóló tanításának 
átfogó teológiai elemzése volt. 

13 előadó 18 előadása hangzott el 
ebben a témában. Az előadók a Generál 
Konferencia Bibliakutató Intézetének 
munkatársai, a világszervezet főtitkára, 
a divízió teológiai főiskoláinak illetékes 
tanárai és a divízió tisztségviselői voltak. 

Az előadások megvizsgálták, hogy 
mit jelent az Újszövetség tanítása alapján 
az egyház szentsége, katolicitása – vagyis 
egyetemessége – ökumenikus kapcsola-

tai, missziói hivatása, prófétai természe-
te és apostolisága. Nagy hangsúly került 
az előadásokban a Jelenések könyvének 
egyházzal kapcsolatos tanításaira és a 
maradék szerepére a megváltási tervben. 
Mindezeket a kérdéseket egyházunk eu-
rópai problémáinak tükrében vizsgáltuk. 
A jól szervezett, jó lelkületben lefolytatott 
konferencián sok gyakorlatilag is hasznos 
tanácsot, tanítást kapott a résztvevő, mint-
egy 450 lelkipásztor. Az egyes témákat 
vita követte, melyen a résztvevők kérdé-
seire válaszoltak az előadók.

Szigeti testvér az előadásán túl – me-
lyet a Generál Konferencia Bibliakutató 
Intézete publikálásra elkért – a romániai  
adventista TV-nek egy egyórás, angol 
nyelvű életmű interjút adott, és két magyar 
nyelvű interjú is készült vele. Találkozott a 
magyar anyanyelvű erdélyi munkatársak-

kal, akikkel teológiai kérdésekről folyta-
tott párbeszédet.

-i -ő

Bibliakonferencia a román teológiánkon

Az  Adventista  félóra  

következő  műsorát  

október  12-én,  pénteken, 

13.30-kor  sugározza  

a  Kossuth  Rádió.
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Kárpáti Petronella nyugdíjba vonulása 
miatt megüresedett a gazdasági igazgatói 
munkakör az Adventista Teológiai Főis-
kolán, ezért az intézmény vezetése pá-
lyázatot írt ki a munkakörre. A beérkezett 
pályázatok elbírálása után a szenátus Bagi 
Ibolyát, a Veszprémi Gyülekezet tagját 
választotta meg az intézmény gazdasági 
igazgatójává.

A diplomaosztó és tanévnyitó ünnep-
ségen Ócsai Tamás, a Magyar Unió és a 
főiskola igazgatótanácsának elnöke mél-
tatta Kárpáti Petronella testvérnő szol-
gálatát, aki 1975-től vett részt az iskola 
munkájában. Kezdetekben iskolai ügy-
intézőként tevékenykedett, majd később 
a héber és a görög nyelv oktatásába is 

becsatlakozott. Az évek során gazdasági 
képesítést szerzett, amivel az iskola mel-
lett a Dunamelléki Egyházterületnél, az 
Advent Kiadónál és később az uniónál 
is építette az Úr művét. Testvérnőnk az 
Adventista Teológiai Főiskolán 2002 óta 
töltötte be a gazdasági igazgatói tisztsé-
get. Bár ezt a feladatkört szeretettel átadja 
utódjának, nem szakad el a főiskolától, 
hiszen továbbra is ő tanítja majd a bibliai 
nyelveket. Szeretnénk ezt az alkalmat is 
megragadni, hogy megköszönjük Kárpáti 
Petronella értékes szolgálatát, és az Úr ál-
dását kívánjuk további munkájára.

Bagi Ibolya (lásd jobbra fent, a fo tón) 
a diplomaosztó és tanévnyitó ün nepségen 
vette át Ócsai Tamás test vértől megbízó-

levelét. Testvérnőnk 
közgazdászként fő-
ként költségvetési 
területen dolgozott, az elmúlt években 
pedig oktatási intézményekben látott el 
gazdasági vezetői feladatokat. Bízunk ab-
ban, hogy Bagi Ibolya oktatásban szerzett 
tapasztalatai miatt hasznos szolgálatot vé-
gez az iskolában, és hozzájárul az intéz-
mény további fejlődéséhez. Isten áldását 
kívánjuk életére és szolgálatára.

ATF

Gazdasági igazgatóváltás  
az Adventista Teológiai Főiskolán

Az Adventista Teológiai Főiskola 2012. 
szeptember 3-án diplomaosztó ünnepélyt 
tartott, amelyen a családi életre nevelés 
és az életmód-tanácsadó/lelkigondozó 
szakirányon végzett hallgatók vehették át 
oklevelüket.

Köszöntő beszédében dr. Szilvási József, 
az intézmény rektora a főiskola külde-
téséről beszélt. „...Ha csupán oktatunk a 
főiskolán, az intézménynek nincs létjo-
gosultsága, de ha a nevelésre tesszük a 
hangsúlyt, olyan sajátos értékeket teste-
sítünk meg, ami egyedülálló értelmet ad 
intézményünknek. Az adventista nevelés 
célja felkészíteni a hallgatókat a szolgálat-
ra. Jól tükröződik ez azokon a szakokon és 
szakirányú képzéseken, ami az Adventista 
Teológiai Főiskolán folyik. Ma olyan hall-
gatók veszik át diplomájukat, akik képe-
sek lesznek arra, hogy szolgálják a magyar 
embereket abban, hogy egészségesebben 
és kiegyensúlyozottabban éljenek, és tar-
tós, sikeres családi kapcsolatokat ápol-

janak. Mindkettőre nagy 
szükség van ma, mert egy-
re kiegyensúlyozatlanab-
bul élünk, és egyre több 
család van válságban. Há-
lásak lehetünk azért, hogy 
ezen a területen mi is te-
hetünk valamit az embere-
kért” – mondta dr. Szilvási 
József a végzett hallgatók 
köszöntésében.

Az ünnepélyes fogadalomtételben  
dr. Ősz-Farkas Ernő vezette a friss diplo-
másokat. Ezt követően került sor az ok-
levelek átadására. Az életmód-tanácsadó/
lelkigondozó szakirány hallgatói közül 
Borosné Balogh Ibolya, Domaföldi Zsó-
fia Jolán, Gángó-Horváth Kitti, Halászné  
Gerenyi Mária, Kocsikné Juhász Ágnes, 
Papp Gábor Ferencné, Ráczné Koska  
Marianna, Thalvieser Ildikó és Vaár-Nagy 
Krisztina tettek sikeres záróvizsgát. A csa-
ládi életre nevelő szakirány elvégzése után 
Bakó Dorottya, Boróczki Beáta, Czeller 
Judit, Polgárné Papp Katalin és Urbán 

Irma vehették át ünnepé-
lyes keretek között diplo-
májukat.

A végzős hallgatók ne-
vében Ráczné Koska Mari-
anna köszöntötte a főiskola 
oktatóit, dolgozóit, majd 
elmondta: „...Bízom abban, 
hogy a megszerzett tapasz-
talatok, elméleti ismeretek 
és saját emberi értékeink 
által szűkebb közössége-
inkben – családunkban, 
munkahelyünkön, lakókö-

zösségünkben – is hasznossá tudunk válni, 
jobbá téve ezzel a minket körülvevő világ 
egy aprócska részét.”

A 2012/2013-as tanév megnyitójára is 
ezen az alkalmon került sor. „Az Adven-
tista Teológiai Főiskola új tanévet kezd. 
Több egyedi vonása van ennek a tanév-
nek: egyházunk elismert felekezet lett, 
és ez a státusz hozzájárul ahhoz, hogy az 
egyház intézményei biztonságosan mű-
ködhessenek. A főiskola hallgatói létszá-
ma az új tanévben egyharmadával emelke-
dett, és várhatóan tovább emelkedik majd, 
mert elkezdhetjük a hitoktató szakirányt, 
amire már engedélyt kaptunk, valamint 
várjuk az engedélyt a bibliai gazdálkodás 
és menedzsment szakirányok indítására is. 
Hiszünk abban, hogy az egyház elismeré-
se körüli bizonytalanságok után az iskola 
megszilárdul, és hatékonyan teljesítheti 
küldetését az előttünk álló tanévben. Ezzel 
a reménységgel nyitom meg az új tanévet” 
– jelentette ki az intézmény rektora.

Imádkozunk azért, hogy a főiskola  
– frissen végzett hallgatóink szolgálata 
által is – az egyház missziójának fontos 
eszköze lehessen.

ATF

Diplomaátadó ünnepély
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Ez év augusztusában 21–23-ig került meg-
rendezésre (a nemzetközi lelkészértekez-
lettel egy időben) a fenti címmel az első 
olyan magyarországi szervezésű, de nem-
zetközi biblikus konferencia, ahol a törté-
nelmi Jézus Krisztus személyével össze-
függő régészeti és bibliakutatások tudo-
mányos konferenciájának adtak helyet. A 
programot Szegeden a Gál Ferenc Hittu-
dományi Főiskola szervezte, amely intéz-
mény már 24 éve ad helyet a bibliakutatás 
tudományos fórumának. A szimpóziumon 
előadóként meghívás, vagy küldés útján, 
de mindenképpen ajánlással lehet részt 
venni. Egyházunkat ezúttal Kormos Erik 
testvér képviselte, aki dr. Benyik György 
professzor meghívására és az Adventista 
Teológiai Főiskola Újszövetségi Tanszé-
kének küldése alapján vett részt a konfe-
rencián előadóként, mint kutató doktoran-
dusz és tanár. 

Testvérünk bizonyságot tett a 
Hetednapi Adventista Egyház hité-
ről, ami rendíthetetlen Krisztusban, 
közben kutatásait megosztva arról 
is beszámolt, hogy az adventista 
teológusok hogyan használják fel a 
régészeti és bibliakutatások adatait 
hitük pilléreinek megerősítésére, 
illetve hogyan fejlődött ez a látás 
a 19. századtól kezdve napjainkig. 
Az előadás főként római katolikus teoló-
gusok körében hangzott el, akik kifejezték 
nagyrabecsülésüket a Hetednapi Adven-
tista Egyház Krisztusba vetett hite iránt, 
testvérünk bibliakutatásaihoz Isten áldását 
kérték és kívánták abban a reményben, 
hogy a következő években megrendezésre 
kerülő bibliakonferenciák előadói között 
újra és újra tisztelhetik majd.

Az elhangzott előadás angol nyelvű 
változata 2013-ban fog megjelenni a kon-

ferencia kiadványkötetében. 
A rövidített vázlat illetve a 
magyar nyelvű előadás teljes 
hanganyaga és az azt követő 
tudományos vita, szerkesztés 
nélküli változata letölthető 
a http://www.regio10.hu/24-
biblikus-konferencia interne-
tes lapról.

K. E.

Jézustól Krisztusig…

2012. augusztus 21-től 25-ig tartott az öt-
évenként megrendezésre kerülő európai 
lelkészértekezlet, melyre a Transzeurópai 
Divízió valamennyi lelkésze házastársával 
együtt hivatalos volt. 

A programra a szervezők számos elő-
adót hívtak meg, közöttük a Generál Kon-
ferencia vezető tisztségviselőit, osztályve-

zetőit. A néhány napos rendezvénysorozat 
témája: Tegyük ismertté Istent Európában! 
(Making God Known in Europe), a nagy 
misszióparancs felhívásával összhangban 
erősítette meg küldetésünket. A program 
lelki növekedést, továbbképzést, testvéri, 
munkatársi közösséget nyújtott a lelki-
pásztorok számára, akik ezt a megújult lel-

kiséget, lendületet ha zatérve 
továbbadják gyülekezeteik 
számára.

Magyarországról mindkét 
egyházterület, valamint az 
unió szolgálatában lévő lelké-
szek vettek részt az alkalmon.

A rendezvényen készí-
tett videofelvételek, előadá-
sok letölthetőek a www.ted-
adventist.org/epc/programme 
linkre kattintva.

Ócsai Tamás

Európai lelkészértekezlet 
Szlovéniában

Az AdventInfo  
következő száma október 27-én  

jelenik meg.
Ezúton is köszönjük a nyár  

folyamán beküldött sok-sok tartalmas 
híranyagot. Sajnos terjedelmi korlátok 

miatt nem áll módunkban mindet  
egyszerre meg jelentetni,  

de a következő számokban  
még igyekszünk közzétenni őket.

Addig is szeretettel ajánljuk valamennyi 
kedves Olvasónk figyelmébe  

honlapunkat – www.adventista.hu –, 
ahol a rendelkezésünkre bocsátott 

fotókkal együtt örömmel  
jelentetjük meg őket.

a szerkesztők
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Jézusról azt olvassuk, hogy széjjeljárt 
mindenfelé, és miközben prédikált, jót tett 
mindenkivel. Ez a feladata az egyháznak 
is. Az emberek segítése tehát szerves ré-
sze kell, hogy legyen egyházunk szolgá-
latának. E munka koordinálása érdekében 
hozta létre az Unióbizottság a Hetednapi 
Adventista Egyház keretei között az Ad-
ventista Diakóniai és Humán Szolgáltató 
Központot. A gyülekezeti diakóniai mun-
ka segítése mellett ez az intézmény ko-
ordinálja az egyház azon intézményeit, 
szolgálatait, amelyek intézményes keretek 
között működve kívánnak részt vállalni a 
segítés szolgálatában. 

Egyházunkban hosszú múltra tekint 
vissza az idős emberek gondozásában 
nyújtott szolgálat, Tasson és Gyulán a két 
adventista idősek otthonában 80 ellátottról 
gondoskodnak a lelkiismeretes dolgozók. 
Az elmúlt évben ünnepelte tassi szeretet-
otthonunk az 50 éves jubileumát, erről az 
eseményről a közszolgálati televíziók is 
beszámoltak. Az egyik rangos szakfolyó-
irat cikket írva az itt folyó munkáról, azt a 
címet választotta, hogy „Példát mutatnak 
a hetednapi adventisták”. Tavaly az idő-
sek otthonán kívül elindított egyházunk 
egy házi segítségnyújtó szolgálatot is, 
amelynek keretében az idős emberekről 
otthonaikban gondoskodik a gondozónő. 
E szolgálat jelenleg Baranya megyében, 
a Hidasi Adventista Házi Segítségnyújtó 
Szolgálat keretei között működik. 

Az idős emberek mellett a gyerme-
kekre is gondolnunk kell. Ennek jegyében 

kezdte meg működését szintén a tavalyi 
évben a Csipet Csapat Családi Napközi 
Hódmezővásárhelyen. Az itt dolgozó ne-
velők nemcsak a gyermekek keresztény 
szemléletű nevelésére fordítanak gondot, 
hanem e gyermekek szüleinek is nyújta-
nak támogatást, hogy a szülői feladataikat 
minél tökéletesebben tudják ellátni. A Ke-
resztény Advent Közösség fenntartásában 
működött korábban a Hazafelé Nevelő-
szülői Hálózat, melyet most átvéve egy-
házunk működtet tovább. Ez egy országos 
hálózat, az ország különböző pontjain 73 
nevelőszülő 114 gyermeket nevel. E gyer-
mekek valamilyen ok miatt elkerültek 
eredeti családjukból, ami minden esetben 
nagy lelki terhet ró rájuk. A nevelőszülők 
áldozatos munkájának segítségével a lehe-
tő legjobb emberekké kell őket formálni 
– ez a nevelőszülői hálózat célkitűzése. 
E nemes szolgálat végzéséhez keressük 
egyházunk tagjai közül is azokat, akik 
elhívást éreznek ilyen tevékenység vég-

zéséhez. A Keresztény Advent Közösség 
intézményei közül folyamatban van két 
másik intézmény átvétele is, mindkettő a 
Somogy megyei Nágocson működik. Az 
egyik szintén egy nevelőszülői hálózat, a 
másik egy családok átmeneti otthona. Itt 
elsősorban azok a szülők kerülnek ideigle-
nes elhelyezésre gyermekeikkel, akik va-
lamilyen tragédia következtében kényte-
lenek elhagyni otthonaikat, és nincs hová 
menniük.

Egyházunk a közoktatás terén is 
nyitott ez évben. Szeptember 3-án részt 
vehettünk az első magyar adventista ál-
talános iskola és első magyar adventista 
óvoda évnyitóján. Mindkét intézmény a 
Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei Tibor-
szálláson működik. A tiborszállási Péchy 
László Adventista Általános Iskolának 
160 tanulója van, a Nyitnikék Adventista 
Óvodában pedig 30 gyermekre viselnek 
gondot.

Ugyancsak az Adventista Diakóniai és 
Humán Szolgáltató Központ koordinálja a 
MentŐ Mentáliroda és Balatonlellei Kon-
ferenciai Központ munkáját is.

Tóth Sándor
az Adventista Diakóniai és Humán  

Szolgáltató Központ vezetője

„Példát mutatnak  
a hetednapi adventisták”

Az Adventista Diakóniai és Humán Szolgáltató Központ szolgálata

Az Adventista Teológiai Főiskola, mint a 
hetednapi adventisták magyar felsőok-
tatási intézménye, küldetésének tartja, 
hogy felkészítse hallgatóit a „mostani, és 
az eljövendő világban végzendő szolgálat 
örömére” (E. G. White).

Az év folyamán három új szak tanrend-
jének kidolgozását tűztük ki célul, és az 
Oktatási Hivataltól mindhárom szakirány 
indításához megkaptunk az engedélyt.

Az új közoktatási törvény lehetővé 
teszi, hogy minden olyan iskolában, ahol 
hetednapi adventista szülők gyermekei ta-
nulnak, adventista hitoktatást tartsunk. Az 

adventista pedagógusok ezen felül bekap-
csolódhatnak a kötelező erkölcstan okta-
tásába is, ami szintén lehetőséget biztosít 
arra, hogy bár burkolt formában, de olyan 
bibliai értékeket adjunk tovább, amelyek 
drágák nekünk.

Az Adventista Teológiai Főiskola az-
zal szeretne segíteni lelkészeknek, peda-
gógusoknak és más egyetemet, főiskolát 
végzett embereknek, hogy 2013 február-
jában keresztféléves képzésben elindítja 
a Hitoktató szakirányú képzést. Ezen a 
képzésen olyanok vehetnek részt, akik 
már rendelkeznek felsőfokú diplomával, 
és akik feladatuknak érzik, hogy az állami 

iskolák kapuin belül is bibliai keresztény 
nevelést biztosítsanak az adventista szülők 
gyermekei számára.

A napokban érkezett meg az Oktatási 
Hivatal határozata másik két szak elindí-
tására vonatkozóan is. A Bibliai gazdál-
kodás, valamint a Bibliai menedzsment 
szakirányú képzéseink célja az, hogy bib-
liai hitünk szellemében képezzünk olyan 
szakembereket, akik alkalmasak arra, 
hogy vállalkozások és nonprofit szerveze-
tek pénzügyi vezetői, illetve menedzserei 
legyenek.

A képzéseinkről később részletes tá-
jékoztatást adunk, illetve érdeklődni az 
iskolánál (Nagyné Szilvási Zsuzsanna, 
e-mail: szilvasi.zsuzsanna@adventista.hu, 
telefon: 30/664-3234) lehet.

ATF

Három új szak indul az Adventista 
Teológiai Főiskolán

A Kelet-Magyarországi Speciális 
Mentő Egyesület az ADRA Adven-
tista Fejlesztési és Segély Alapítvány 
stratégiai partnere, így minden 
bevetésük alkalmával képviselik 
segélyszervezetünket is.

baLra: A TV2-nek Vinczellér Tibor, az egyesület 
vezetője nyilatkozik.
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Ünnepre gyűlt össze a Budapest Budai 
Gyülekezet 2012. augusztus 4-én. Közös-
ségünkben presbiterré szentelték Zarkáné 
Teremy Krisztinát, akit az év elején vá-
lasztott meg a gyülekezet. Az áldásos 
szertartást dr. Ősz-Farkas Ernő testvér, a 
DET elnöke tartotta, majd Bihari Csaba 
DET titkár testvér beszélt Kriszti egyházi 
szolgálatáról, akit gyülekezetünkben min-
denki csak a keresztnevén hív, ezért utalok 
rá én is így. 

A gyülekezet kórusa, zenekara szol-
gált, hallhattunk zenei és énekszolgálato-
kat, de elhangzottak költemények is úgy 

a Budai Gyülekezet, mint az Érdi 
Gyülekezet tagjaitól. 

A felszentelő imádság után 
Kriszti megköszönte a gyüleke-
zetnek és a lelkész testvéreknek 
a felé áradó szeretetet és bizal-
mat. Az istentiszteletet áldáskérő 
énekszólóval, közös énekkel és 
imával fejeztük be. Akikkel be-
szélgettem, elmondták, hogy en-
nek a napnak az áldására sokáig 
emlékezni fognak.

Sánta Imréné

Presbiterszentelés a Budapest-Budai Gyülekezetben

„...augusztus 21–26. között a szlovéniai Rogaskában, a Transzeurópai Divízió lelkészkon-
ferenciáján vettünk részt. A nők lelkészi felszentelésének a kérdése ezen a konferencián is 
előkerült, a divízió területéről tekintélyes számban voltak jelen női lelkészek is. Így különös 
megtiszteltetésnek tartottam, hogy 24-én, pénteken este a lelkészek mintegy 1200 fős 
gyülekezetében engem kértek fel az ima elmondására a borért, és ott oszthattam először 
úrvacsorát, Mark Finley testvér mellett. Felemelő érzés volt maga az úrvacsora ünnepe a 
lelkészek hatalmas közösségében, és külön jó volt tapasztalni a divízió részéről a megbe-
csülést, támogatást azok iránt a nők iránt is, akik elfogadták az Úr hívását a nem mindig 
könnyű szolgálatra. Azon az alkalmon is végig bennem volt a három héttel korábbi szom-
bat emléke, ami akkor, így vált teljessé.” (Részlet Sánta Imréné Zarkáné Teremy Krisz-
tinával készített interjújából, amely teljes terjedelmében olvasható az egyház honlapján 
– www.adventista.hu.)

A felszentelő imádság ünnepélyes pillanata

A terület és a gyülekezet elöljárói és a családtagok körében

Sok női főszereplőről olvashatunk a 
Szentírásban, akik hősként vagy elveszett-
ként életükkel beszélnek arról, mit jelent 
hinni vagy tagadni, és hogyan tudja Isten 
felhasználni őket az Ő szolgálatában. A 
Női Szolgálatok Osztálya szolgálattevői 
(Csergedi Nagy Éva, Bihariné Lehelvári 
Edit, Szőllősiné Nagy Annamária és Ko-
vácsné Bokor Sarolta) a debreceni gyü-
lekezetben jelenlevő hölgyeket szerették 
volna megszólítani ezzel a kérdéskörrel 
2012. szeptember 1-jén.

Ráháb kánaánitaként Jerikó falain 
belül csak hallott Isten csodás tetteiről, 

és „bár nem látott”, mégis hitt. 
Életét is kockára tette az Izrael-
hez tartozó férfiak életének meg-
mentéséért.

Abigail bölcsessége, gon-
dossága, kedvessége és szorgal-
ma minden ma élő nő, feleség és 
anya példaképeként áll előttünk. 
Dávid életének nehéz – üldözöttként élő – 
korszakában ez az okos hívő asszony visz-
szatartotta őt a bűn elkövetésétől.

Eszter, a Perzsa Birodalom fénylő 
csillaga Istenhez és népéhez való hűsége 
nyomán egész nemzetét megmentette. A 

hit és az engedelmesség egymástól elvá-
laszthatatlan két dolog – a jó Istenhez tar-
tozásunk ezen keresztül válik valósággá.

Délután különleges imaszoba fogadta 
a testvérnőket, ahol hangulatos asztalok, 
elgondolkodásra serkentő tárgyak és fel-
adatok inspiráltak az együtt imádkozásra. 
Ez idő alatt a férfitestvérek a stressz keze-
léséről beszélgettek dr. Hella Zoltán test-
vérünk vezetésével.

Szeretnénk, ha mindannyiunk hite be-
szédes lenne és hasznos eszközökké vál-
nánk Isten kezében!

Kovácsné Bokor Sarolta

Hogyan beszél a hit?

„Amikor megérkeztek a Női Szolgálatok Osztályától a testvérnők, szeretet töltötte be a szívemet, 
örömmel köszöntöttem őket mint régi ismerősöket. Úgy beszélgettünk, mintha gyermekkorunk 
óta ismernénk egymást. Az istentisztelet három bibliai női személyről szólt. Délután szintén barát-
ságos programmal találkozhattunk, a szervezők csodálatos ötletekkel oldották meg az imaórát. 
Az asztalokon volt virágcsokor, rózsaszirmok, tenyérnyi nagyságú kagylók, olívaolajos szelence, 
sótartó, de még száraz faágak is. A felsorolt tárgyaknak mindnek fontos jelentősége volt az imád-
kozás és hitnövelő beszélgetés szempontjából. Forgószínpadszerűen működtek a női kreatív 
imacsoportok. Lehetőségünk volt meghitt beszélgetéseket folytatni és együtt imádkozni. Az én 
mentorom a szívemhez nagyon közel álló fiatal testvérnő volt, aki nekem nagyon értékes. 

Sokat gyarapodtunk hitben, szeretetben, az igék tanulmányozásában, miközben éreztük a 
Szentlélek jelenlétét. Köszönjük az együtt töltött időt drága Jézusunknak.”

Hajdú Zoltánné Aranka
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Várva várt napra virradt a Gyömrői Gyüle-
kezet 2012. június 16-án: az épület felújí-
tását avatási ünnepéllyel ünnepeltük meg 
és mondtunk érte köszönetet Istennek. 
Sok vendégünk érkezett a környező gyüle-
kezetekből: Pécelről, Rákoscsabáról, Bu-
dapest-Terézvárosból; barátaink Gyömrő-
ről, Maglódról… a kibővített imatermünk 
és előterünk is zsúfolásig megtelt.

Az Acapella Kórus nyitotta meg a 
szolgálatok sorát, melyek felemelték szí-
vünket és ráhangoltak a mennyei hullám-
hosszra.

Több résztvevő a házhoz kötődő sze-
mélyes emlékeiről számolt be. Elsőként 
dr. Gyenes Levente polgármester emléke-
zett arra, hogy gyermekkorában négy éven 
át bérelték az épület emeleti részét. Báty-
jával sokszor próbáltak bejutni a pince zárt 
ajtaján, hogy kiderítsék, milyen kincseket 
őriznek ott. Azóta nagyon átalakult a ház. 
De nem a falakban, az épületben van a 
kincs – mondta – hanem a benne lévő em-
berekben: ahogyan hasznára válhatnak a 
település lakóinak. 

A gyülekezet építésének 
történetét dr. Szilvási András, 
a gyülekezet lelkésze ismer-
tette. Köszönetet mondott az 
egyházterületnek a 8 millió 
Ft támogatásért, a gyülekezet 
tagjainak és a körzet gyüleke-
zeteinek az anyagi támogatá-
sért és az önkéntes munkáért, 
ami mintegy 4 millió Ft-ot tett ki. Külön 
kiemelte Kardos Tóth Géza testvér mun-
káját, aki nemcsak vállalkozóként vezette 
a felújítást, hanem a szívét-lelkét is bele-
tette az Úr házába.

Dr. Ősz-Farkas Ernő, a Dunamelléki 
Egyházterület elnöke folytatta az emléke-
zést. Segédlelkészként és friss házasként 
itt kezdte életét feleségével, Krisztinával 
az emeleti szolgálati lakásban. A kezdet 
mindenkiben megmarad. Prédikációjában 
a templom szó meghatározását járta kö-
rül, miszerint mindenütt templomban va-
gyunk, sőt mi magunk is templomok va-
gyunk. Így Gyömrőn 60 mozgó templom 
tud elindulni megmenteni az embereket.

A felszentelés szolgálatát dr. Deák Ju-
dit területi pénztáros, dr. Ősz-Farkas Ernő, 
dr. Szilvási András lelkészünk és Krisán 
Olivér presbiterünk végezte.

A délutáni istentisztelet alkalmával  
dr. Deák Judit kapcsolódott a délelőtti 
gondolatokhoz.

Adja az Úr, hogy épülő, talán nem 
kész, mégis hiteles templomokként a 
menny befolyását árasszuk mindenfelé, 
amerre járunk, és megszépült, kibővült 
templomépületünk is az Úr háza legyen 
városunk számára.

Gyarmati Gyöngyi

Templomok a templomban
avagy nem a falak teszik a templomot…

Ünneplő gyülekezet a felújított imateremben

2012. június 30. – Sok embernek talán 
mond valamit ez a dátum, mert lehet, hogy 
keresztségi évfordulóját ünnepli, vagy ő 
maga is ekkor merítkezett alá. Három fi-
atalnak – Lakatos Renáta, Mezei Viktor 
(Hajdúhadházi Gyülekezet), Csávás Ro-
land (Karcagi Misszió) – biztos, hogy em-
lékezetes marad ez a nap.

Önként döntöttek Isten mellett, és ezt 
fel is vállalták barátaik és leendő hittest-

véreik előtt is. Keresztelő atyjuk, Szabó 
János pedig bemerítette őket egy tóba, 
Újfehértón. A tartalmas lelki feltöltődés 
után mindenki bőséges eleséget is kapott, 
amelyet köszönünk a testvéreknek, de el-
sősorban Istené legyen a dicsőség! Testvé-
reink életét a jó Atya gondviselése vezesse 
tovább azon az úton, amelyre léptek.

Útravalóul ezt kívánjuk nekik: „Légy 
hív mindhalálig, és néked adom az életnek 
koronáját” (Jel 2:10b). 

D. N.

Az Úr megáldotta az Isaszegi Gyülekezet-
ben folyó evangelizáló szolgálatot, ennek 
következtében a harmadik negyedévben 
két keresztséget tarthattunk: júliusban öt, 
augusztusban további három testvér kötött 
szövetséget az Úrral. A felhívásra baráta-
ink és gyermekeink közül szép számban 
fejezték ki azt a szándékukat, hogy ők is 
szeretnének megkeresztelkedni. Ezért bí-
zunk abban, hogy a keresztségek rendsze-
res alkalmakká válnak az Isaszegi Gyüle-
kezetben.

Az Úr áldja meg új testvéreinket, akik 
– ahogy az igehirdetésben hallottuk – nem 

a mulandót, hanem az örökkévalót válasz-
tották (1Jn 2:15-17). 

Szilvási Józsefné

Keresztség, mint ahogyan azt régen 
tették

Két keresztség Isaszegen
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Keresztség 
Hajdúszoboszlón
Keresztségi istentiszteletet tartottunk 
2012. augusztus 4-én, Hajdúszoboszlón, 
melyen Török Zsuzsanna és Bige István 
kötött szövetséget az Úr Jézus Krisztussal. 
Mindketten az Újfehértói Gyülekezet tag-
jai lettek. 

Ez az ünnepélyes alkalom lehetősé-
get biztosított arra is, hogy néhány héttel 
a Hajdúhadházi Gyülekezet látogatása és 
szolgálata után az Újfehértói Gyülekezet 
tagjait is vendégül lássa a szoboszlói kö-
zösség. Az ige- és keresztségi szolgálatot 
Szabó János tartotta. 

Isten áldja meg Zsuzsa és István éle-
tét!

Sz. J.

A Budapest-Újpesti Gyülekezet elhatároz-
ta, hogy nem lesz megagyülekezet, hanem 
amikor eléri a 60 főt, akkor kettéoszlik és 
új gyülekezetalapításba kezd. Eddig ez 
kétszer történt meg, így jött létre Kistar-
csán és Újpest-Központban két gyüleke-
zetalapító csoport. 

2012. július végétől egy hónapon ke-
resztül a Fiatalok Jézusért Táborban kb. 
30 fiatal ezen a három helyen: Újpest-
Központban, Kistarcsán és az anyagyüle-
kezetben, Káposztásmegyeren látogatta a 
gyülekezetek ismerőseit, és vasárnap ki-
vételével minden este előadásokat tartott. 

2012. augusztus 18-ára terveztük 
az első keresztséget. Dunakeszin talál-
tunk egy megfelelő helyet, ahol Jézus 
keresztségéhez hasonlóan folyóvízbe 
tudtak bemerítkezni azok, akik ezt el-
határozták és erre korábban felkészül-
tek. Itt hat személy kötötte, illetve erő-
sítette meg szövetségét az Úrral. Külön 
öröm volt a számunkra, hogy a kereszt-
ség utáni felhívásra 17-en jöttek előre, 
hogy később egy következő keresztsé-
gen szeretnének megkeresztelkedni. 

Egy héttel később, augusztus 25-én, 
Pécelen állítottunk fel egy keresztelő-me-
dencét, ahol négy testvérünk adta át életét 
az Úrnak. 

Mind a két alkalmon sokan részt vet-
tek a tábori fiatalok által tartott előadások-
ról. Többen előre is jöttek a keresztségi 
felhíváskor. A gyülekezet munkája ez után 
kezdődik. Ezeket a barátainkat látogatni 
kell, majd beépíteni a gyülekezetekbe, 
később pedig meg kell őket keresztelni. 
Dicsőség az Istennek!

Lacás

Tíz keresztelendő –  
           két egymást követő szombaton 

Nincs olyan hely, ahol Isten szeretete és 
kegyelme ne tudná elérni az embert. And-
rás a börtönmissziós szolgálat foglalkozá-
sain találkozott Jézussal. Nem tudott írni-
olvasni, társai féltek tőle. Amit a bünteté-
sek, a magánzárka nem tudott elérni, Isten 
Szentlelke elérte. András teljesen megvál-
tozott, megtért. Megtanult írni-olvasni, el-
végezte a Biblia Levelező Iskolát, naponta 
tanulmányozta a Bibliát, a szombatiskolát, 
és társainak beszélt az örömhírről, amit a 
Bibliából olvasott, ami megváltoztatta az 
életét. Tíz éven keresztül minden alkalom-
mal részt vett a missziós alkalmakon, buz-
dította társait, hogy ők is csatlakozzanak. 

Amikor egy másik város büntetés-
végrehajtási intézetébe került, ott is szer-
vezte a csoportot, akik a Bibliát szeretnék 
tanulmányozni, és kérte a lelkészt, menjen 
be hozzájuk, és tanulmányozzák együtt a 
Bibliát. A kijegyzetelt bibliatanulmánya 
is mutatta, milyen sokat foglalkozik Isten 
Igéjével. 

Hosszú évek után eljött a szabadulás 
napja. András nemcsak a börtön falai kö-
zül szabadult, hanem bűneitől is szabadon 
új életet kezdett. Szeptember 1-jén elérke-
zett az a nap, amire egy évtizedig készült, 
szövetséget kötött Istennel és megkeresz-
telkedett.

András élete, megtérése bizonyítja, 
hogy nincs olyan bűn, amit Isten meg ne 
bocsátana, és nincs annyira elrontott élet, 
amit ne tudna helyrehozni.

Lelkes kis csapat dolgozik a börtön-
missziós szolgálatban, de szükség lenne 
még odaszentelt életű testvérekre, akik ki-
használva a jelenlegi lehetőséget, a börtön 
falai közé is beviszik az örömhírt.

Ha késztetést érzel erre a szolgálatra, 
és van a közeledben büntetés-végrehajtási 
intézet, kérlek jelentkezz a 30/664-3111-
es számon, a börtönmissziós koordinátor-
nál.

Z. E.

Ünnepel a börtönmissziós szolgálat
A börtönmissziós szolgálat tagjainak körében
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Eljött az óra!
Létezik Európában egy seregnyi adven-
tista fiatal, akik készek válaszolni Isten 
hívására, vágynak arra, hogy a világnak 
bemutassák Jézust, elkötelezettek a He-
tednapi Adventista Egyház megkülönböz-
tető üzenete mellett, és készek tenni azért, 
hogy a hármas angyali üzenet még ebben 
a generációban eljuthasson az egész világ-
ra. Ennek volt élő példája az első GYC* 
Europe konferencia, amelyet Ausztriában, 
Linzben rendeztek meg. Istennek hála, 
volt lehetőségem ezen részt venni másik 
1200 fiatallal együtt, akik 44 országból 
gyűltek össze. Magyarországról körülbe-
lül negyvenen vettek részt és voltak közöt-
tük a Keresztény Advent Közösségből is.

A konferenciát Justin McNeilus, a 
GYC elnöke nyitotta meg. Egy fiatal 
misszionárus történetén keresztül fogal-
mazta meg üzenetét: „Isten nem azt akar-
ja, hogy sikeres legyek, Ő azt akarja, hogy 
hűséges legyek”. A szót ezek után Ted 
Wilson testvérnek, a Generál Konferencia 
elnökének adta, aki interneten keresztül 
üdvözölte a konferencián résztvevőket. 
Végül Mark Finley zárta a megnyitót, aki 
a szombat délelőtti prédikációjával együtt 
a Jelenések könyve 10. és 12. fejezetein 
keresztül mutatta be az Adventista Egyház 
kitüntetett szerepét és Jézus általi végső 
győzelmét.

Az esti áhítatokon David Asscherick 
először szokatlan módon az apostoli egy-
ház árnyoldalaira világított rá. Ezekből 
sok bátorítást meríthetünk, amikor a jelen 
problémáival szembesülünk. De nem állt 
itt meg, hanem megmutatta, hogy a hibák 
és problémák ellenére az egyetlen dolog, 
ami az apostoli egyházat a jó úton tartot-
ta, az volt, hogy végig Jézus volt a kö-
zéppontban. A második századtól kezdve 
ez megváltozott, és az egyház hanyatlani 
kezdett. A záró estén egy fantasztikus ké-
pet festett le az egész egyháztörténelemről 
az alapítástól kezdve, az eltorzuláson és 
reformáción át, egészen a helyreállításig. 

Eljött az óra, hogy a reformáció nyug-
vó parazsa újra lángra kapjon, és újból 
felrázza egész Európát. Ez volt a konfe-
rencia központi üzenete, és így a reggeli 
és esti áhítatok ezt a témát járták körül. A 
konferencia nem csak az elméletről szólt. 
Szombat délután ezer fiatal özönlött páro-
sával Linz utcáira, hogy elvigye az evan-
géliumot a helybélieknek. A további na-

pokon mintegy erősítve a központi témát 
a résztvevők számos szeminárium közül 
választhattak, amelyek gyakorlatias kép-
zésként használható tudást adtak a misz-
sziómunkához.

Csodálatos élmény volt a konferencia. 
Rengeteg fiatal különböző helyekről, más-
más körülményekkel és bőrszínnel, mégis 
egy hittel és egy céllal. Új barátságok és 
missziós kapcsolatok kötődtek. Új elhatá-
rozások, és felajánlások születtek. És amit 
Isten elkezdett, azt Ő be is fejezi.

„Eljött az óra, hogy megdicsőíttessék 
az embernek Fia.” Személyes életünkben, 
munkánkban, gyülekezeteinkben.

* Generation of Youth for Christ (Fiatalok generációja 
Krisztusért) egy tíz éve működő, a Hetednapi Adven-
tista Egyházat támogató amerikai ifjúsági mozgalom 
– http://gycweb.org

Bácsi László

A konferencia felvételei elérhetőek  
a GYC weboldalán: http://gycweb.org/resources/

Mark Finley szolgálata a megnyitón

Újra egy család!
Adventista Cserkész Nagytábor – 2012

Egy álom, amely megváltoztatta a 
világot. Egy ifjú igaz története, amely-
ben újra és újra megtaláljuk az igazság 
ösvényét, a jobb életet.  Egy réges-régi 
história, amely megelevenedett és lett  
a mi valóságunk is! 

A helyszín: Egyiptom, az időpont: Kr. e. 
1900 körül. Történetünk mozgalmas ese-
ményei a Budai-hegység középső részén 
zajlottak, a hegyek között meghúzódó 
fákkal és ligetekkel teli Julianna-major, 
közismertebb nevén a Sztrilich Pál Cser-
készpark területén. Ez a térség helyi idő-
számítás szerint 2012. augusztus 13–21-ig 
térben és időben eddig soha nem látott 
módon változott meg, és ókori Egyipto-
mi birodalomként adott otthont az idegen 
földről érkező, mintegy 80 főt számláló 
Adventista Cserkész Nagytábor résztve-
vői számára.

Egyiptomi vásár, egy gazdára lelt rab-
szolga, akinek a neve József, végtelen hit 
a kilátástalanság és kísértések közepet-
te, korabeli varázslók és mágusok, egy 

ország és a környező népek 
megmentése – mindezeknek 
mindannyian részeseivé let-
tünk.

Ókori történetünk ese-
ményei mellett a cserkésztá-
borok jellegzetes programjai 
sem hiányozhattak. Az első 
nap a tábor felépítésével és 
szépítésével telt, így hamar otthonossá tet-
tük természetes erdei környezetünket. So-
kan nem is tudják, hogy a cserkészek pár 
nap alatt a természetben, távol a „civilizá-
ciótól” egy komplett öko-falut építenek 
fel, mely komfortossága sokszor felülmúl-
ja a városi luxuskörülményeket. 

A tábor gyors felépítése után egymást 
követték az események. Kerettörténetünk-
ben József viszontagságos, de reménytel-
jes életébe nyertünk bepillantást, amely 
mellett a közös éneklés, áhítatok, csapat-
játékok (VIP - stratégiai játék, foci, méta, 
számháború), egyiptomi fafaragás, síp- és 
hieroglifakészítés, továbbá vadregényes 
portya, József láthatatlan színháza, aka-
dályversenyek, éjszakai bátorságpróbák és 
vidám tábortüzek nyújtottak feledhetetlen 
élményeket számunkra. 

Tábori „legek” között szerepel a 
„vízzel” meggyújtott tábortűz, a közelről 
megismert és ötletekkel teli egyiptomi 

orvoslás, a tábori tűzijáték, a Gyűrűk Ura 
trilógia – meseerdő feldolgozása és nem 
utolsó sorban a gasztronómiai remekmű-
veket felsorakoztató bőséges és finom tá-
bori élelmezés. 

A tábor végére főszereplőinkhez, Jó-
zsefhez és testvéreihez hasonlóan mi is 
egy közösséggé, egy családdá formálód-
tunk, melyet a közös élmények, tapaszta-
latok mellett Isten barátsága és vezetése is 
örökké összetart.

Köszönetet mondunk a tábor vezetésé-
ért Rácz Sándor Béla táborparancsnoknak, 
a lelki programokért és vezetésért Gyetvai 
Gellértnek, továbbá mindazoknak, akik a 
rendezvényünk létrejöttét támogatták és 
segítették. A táborban részt vevő csapatok-
ról és az adventista cserkészekről bővebb 
információ: www.tabortuz.hu- n található.

Czinege Sándor
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3 éve ugyanarra a helyre szervezte az 
Egészségügyi Szolgálatok Osztálya a 
túratábort. Ismét a Mariapfarr-i Berg Hotel 
adott otthont a bátor csapatnak. Július 
végén több mint 30 résztvevője volt ennek 
a különleges életmódtábornak, ahol kevés 
volt a szó, de annál több a gyakorlat. 
Felejthetetlen élmények, látnivalók, új és 
régi emberi kapcsolatok, lelki táplálék és 
szerető gondoskodás – nehéz mindent 
mondatokba foglalni.

Részletek egy résztvevő naplójából
7nappal és 7 éjszaka. Engedtessék meg, 
hogy kis szólamokban hozzam a bennem 
maradtakat. Katolikus húsevőként kihívás 
az adventista vegetáriánus túratábor. Ér-
kezés Szombathelyről unokatesóstól, ba-
rátnőstül. Felhő árnyékolta dombos falvak 
között érkezünk a bázisra, a Berg Hotelbe.
Azt hiszem, az első nap kezdetén, lazán 
bírni fogom a hegymenetet. Mások is ezt 
hiszik. Közösen tévedünk. Levegőt kap-
kodva mászunk fel a kanyargó kövek és te-
henek között (csak előbbiek kanyarognak, 
utóbbiak állnak és néznek). Felérünk a 
tengerszemekhez, eltöltenék egypár napot 
ott. Közben birkák megeszik a hollandok 
Kaiser Smarrját. Úgy kell nekik, hagyják 
(a magyarok jobban védik az ételüket).

Kedd – menekülőpálya: Fenyvesi Ti-
bivel bicajtúra a muris Mura völgyében. 
Ezt bírom fizikálisan is! Kölcsön bicajunk 
jól robog, hála a túratársaknak, akik köl-
csönadták és áldozatot hozva megmászták 
az óriás hegyeket. Mire múlik a Mura, 

megered az eső, de mi már a vo-
naton ülünk.

Hegygerinces szerda! Lel-
kileg megerősödve az elején 
váltakozó eső és köd, havas 
ösvény és szűrt napfény. Sok-
kal könnyebb ebben az időben 
túrázni! Nem mindig a többet, 
távolabbra látás a jó, mi a közelit látjuk, 
de az igen fontos lesz. El tudunk veszni 
a részletekben. Lefelé a hegyről tehenek 
után kell menni a szűk ösvényen, nem 
engedik, hogy megelőzzük őket. Igen ér-
deklődő fajta, beszélgetünk velük röviden.

A szabad pénteken Czakó Lacival 
megy fel kis csapatunk a Grosseckre. Szép 
az idő, sok a szó, és ez így a jó. Kapunk 
u-szöget a tetőn, ez a díj. Lefele mi is ki-
próbáljuk a Smarnit, furcsán készítik, de 
a túrázónak minden finom. Kicsit ülünk a 
nyugágyakban.

Szombaton az istentisztelet után aka-
dályverseny. A vége majdnem az lett, hogy 
a sorra dőlő fák elől futjuk az akadályt. 

A természet ereje, az Isten tenyerén való 
lét, a védelem. Szép, aggályos a vihar és 
gyors. Este kiülünk olvasni a napra, mert 
nyomtalanul eltűnnek a sötét fellegek.

Minden este kapunk egy nagy falat 
lelki eledelt. Figyelek és élvezem, hogy 
értem, miről beszél a táborvezető. Csak 
szívembe is véssem azokat…

Köszönet a táborért, az emberekért, a 
természetért, Deo Gratias!

Ui: nem volt nehéz a húsnélküliség…

Farkas Zsuzsa

További beszámolók és képek:  
www.túratábor.hu 

Olyan hét volt ez a Balaton-parton, ami-
kor mindenből része volt a táborlakónak: 
kánikula, vihar, eső, hűvös napok. Minket 
azonban semmi nem szomorított el, mert 
minden napra találtunk nagyszerű elfog-
laltságot.

Játék, sport, fürdőzés, rajz, agyagozás, 
fonáltechnika, történetek és nagy-nagy 
éneklések töltötték ki mindennapjainkat. 
Már az első nap délutánján táborunkban 
járt a Napraforgók együttes. Ugrálóvárat 

is hoztak magukkal. Másnap a pantomi-
mes csapat szerepelt. Következő napon 
hajóztunk a Balatonon.

Szombaton pedig részt vettünk Anti 
keresztségén, ami – együtt a vakmisszió-
csoporttal és a Bajai Gyülekezet tagjaival 
– külön élményt jelentett.

Az idén több időt töltöttünk fáklya-
fény mellett este, kint a parton. 

Szép volt a szombat délutáni bibliai 
vetélkedő és a vasárnapi „Ki-mit-tud?” 

is. És szép volt a búcsú, neve-
lőktől, társaktól, a Balatontól. 
Köszönet Balogné Süli Bettinek, 
Szűcs Csabának, Tóthné Tőke 
Ibolyának és Márton Katikának 
a csoportfoglalkozásokért. Kö-
szönet Makkos Ambrusnak és 
Kőszegi Petinek a gitárkíséretért. 
Külön köszönet illeti a gyöngyösi 
Mosoly klub támogatóját, Jónás 
Ádámot, aki családjával együtt 

már több évet töltött velünk, s az idén is 
kézben tartotta a reggeli tornát, a vízi éle-
tet, és akin keresztül a gyerekek a rend-
őrségtől „világítós” biciklis hátizsákokat 
kaptak.

Isten iránti hálával és abban a remény-
ben gondolunk a lellei táborra, hogy jövő-
re találkozunk.

E. Kökényes Zsuzsa
táborvezető

SZBT – 2012 Balatonlellén

A fák kidőltek, de mi bírtuk

 Szeptember 29. – Békés,  
Jubileumi ünnepség

  Szeptember 29. – Miskolc,  
Regionális ifjúsági találkozó

  Október 7. – DET Képviselő-
gyűlés

  Október 20. – Bp.-Újbudai  
Gyülekezet 100 éves jubileuma

  Október 27. – Jézus jön!,  
Hitéleti konferencia; Budapest, 
Golgota utca

  November 1-4. – Székesfehér-
vár, ÉS Napok

Jó tudni!
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2012-ben az ADRA Táborba érkező gyerekek 
és önkéntesek arcán több volt a mosoly, szívük-
ben az öröm, mint valaha. A gyereksereg idén 
is több településről érkezett: Karcagról, Tibor-
szállásról, Dunaújvárosból, Győrből, Pécelről, 
Budapest és környékéről és Nágocsról. Nagy 
örömünkre szolgált, hogy első alkalommal a 
határon túli Beregszászról (Kárpátalja) is fo-
gadhattunk magyar ajkú gyerekeket. Ebben az 
évben is nagy lelkesedéssel érkezett a norvég 
fiatalokból álló 11 fős támogató csoport Ma-
gyarországra, az Utekontakten Nittedal. Felbe-
csülhetetlen az a lelkület, amellyel egész évben 
adományokat gyűjtenek a táborunk javára.

Lelki növekedésünket Bodnár Jánosné 
Zsóka néni viselte a szívén, ezért minden tábo-
rozó nagyon hálás volt neki. A csapat minden 
reggel és este áhítatra gyűlt össze a kápolnában. 
Vidám éneklés és jó hangulat készítette elő a 
szíveket a bibliai történetek meghallgatásra, 
melyeket mindig megelőzött a közös imádság. 
Sok gyermek életében talán ez volt az első alka-
lom, hogy imára kulcsolta a kezét, és megtanult  
imádkozni.

A reggeli áhítatok mottója ez volt: „Ne 
félj!” – Ez a szorongó, fájdalmas érzés mind-
annyiunk életét betölti. A jelenlévő gyerme-
kek sajnos túl korán találkoztak ezzel. Volt, 
aki elvesztette a szüleit, magányos, az életben 
hátrányos helyzetbe került, a szülők munka-
nélküliek, esetleg hajléktalanok. Az iskolában 
kevésbé sikeresek, kiközösítik őket, és ilyenkor 
a félelem vesz erőt rajtuk. A gyógyító kis tör-
ténetek Jézus csodái nyomán mutatták be, ho-
gyan lehet letenni félelmeinket az Ő kezébe. Az 
áhítatot követő csoportos beszélgetések segítsé-
gével személyes jellegűvé váltak az elhangzott 
gondolatok. A kisebb gyermekek vizuálisan is 
megjelenítették a történetet feladatlap vagy ma-
kett elkészítése által. A tini korosztállyal kreatív 

beszélgetéseket 
szerveztünk. Az 
esti áhítatokat 

is vidám éneklés tette hangulatossá. Öröm volt 
látni, hogy a gyermekek az éneklés és a zene 
által milyen felszabadultak tudnak lenni. Az 
esti történetek sok tanulságot rejtettek, hiszen 
az erkölcsi értékekről gondolkodtunk. Tanul-
tunk a szeretet kék madaráról, megtanultuk, 
hogy a szeretet nem kerül semmibe, és azt, 
hogy mindenkit szeretnek, csak vegyük észre 
ezt a szeretetet. Az áhítatok alatt nagyobb volt 
a csend és a fegyelem a megszokottnál. Ez nem 
volt véletlen. Éreztük Isten angyalainak a jelen-
létét, akik vigyáztak, hogy az „elhintett magok” 
fejlődni kezdjenek a gyermeki szívekben. Min-
den ADRA Tábor fő mondanivalója: FONTOS 
VAGY ISTENNEK! Ezt olvashattuk mindig a 
falra ragasztott virágszirmokból. – A lelki út-
ravaló egész évre: NE FÉLJ, mert FONTOS 
VAGY ISTENNEK!

A közösen eltöltött egy hét rövidnek bizo-
nyult, hiszen a szeretet és a barátság hangulata 
szőtte be az együtt töltött napokat. Sok éneklés, 
közös áhítatok, korosztályra szabott csoportos 
foglalkozások, hajókirándulás, játék, rajzver-
seny, sportverseny, fagyizás, bábelőadás tette 
még feledhetetlenebbé az idei ADRA Tábort. 
Hatalmas élményt jelentett a csapatnak a moto-
rozás az Adventista Motoros Misszió és Görög 
Roland szervezésében. Szeretnénk köszönetet 
mondani minden támogatónknak, akik hozzá-
járultak ahhoz, hogy egy felejthetetlen nyári 
élményt nyújthassunk ezeknek a nehéz sorsú 
gyerekeknek. A Dunamelléki Egyházterület-
nek, Andresin Károlyné testvérnőnek, Hoffman 
Ödön testvérnek, Balogh Mátyás testvérnek, 
a Péceli és Pesterzsébeti gyülekezeteknek, a 
facebook-os felhívásra válaszoló támogatóink-
nak, valamint a gyógyszergyártó, illetve szál-
lítmányozó cégnek. Idén sok fiatal csatlakozott 
hozzánk, és dolgozott önkéntesként a tábor ide-
je alatt, az ő véleményeikből idézünk:

„Izgatottan és örömmel vártam az idei 
ADRA Tábort, amelyen most vettem részt 
először. Nagyon sok kedves, aranyos gyerek-

kel és segítőkész emberrel 
találkoztam. Fantasztikus 
volt látni azt a sok örömteli 
arcot, amikor kaptak valami 
ajándékot az ADRÁ-nak kö-
szönhetően. De volt valami, 
aminek még talán az ajándé-
koknál is jobban örültek: ha 
foglalkoztál velük, megölel-
ted őket és figyeltél rájuk. 

Nem volt nehéz 
megadni számuk-
ra a szeretetet, 
amire érezhetően 
szükségük van, 
hiszen nagyon 
aranyos és szeret-
nivaló gyerekek 
voltak a táborban. 
Nagyon hálás 
vagyok Istennek 

a sok új barátért, az életre szóló élményért és 
azokért az emberekért, akik önzetlenül végzik 
ezt a nemes szolgálatot.”  (Albert Linda, Békési 
Gyülekezet)

„Nevetés, közös éneklés, játék, ölelésözön, 
(új) barátok, Balaton, röpi, rengeteg élmény – 
ha röviden akarnám összefoglalni a 2012-es 
ADRA Tábort, akkor talán így tenném meg. 
Hozzátéve persze azt is, hogy jobb adni, mint 
kapni. Nekem ez volt az első alkalom, hogy 
önkéntesként részt vettem a gyerektáborban. 
Rengeteg élménnyel gazdagodtam, és bár fizi-
kailag fárasztó volt, lelkileg hihetetlenül feltöl-
tött. Számomra azt látni volt a legmegérintőbb 
tapasztalat, hogy az eleinte zárkózott vagy eset-
leg durva gyerekek hogyan nyíltak és szelídül-
tek meg annak hatására, hogy szeretettel vette 
körül őket a csapat. Az egész tábor jó alkalom 
volt arra, hogy Isten szeretetét adjuk tovább. Ez 
volt az első táborom, de remélem nem az utol-
só!” (Kóczián Ágnes, Bp.-Zuglói Gyülekezet)

A vendégkönyvbe a táborban résztvevő gyere-
kek is írtak:
 „Nagyon remek ez a tábor és remélem, 

hogy jövőre is ide jöhetek.  Büszke vagyok 
arra, hogy élhetek azzal a lehetőséggel, hogy 
én idejöhettem és köszönök mindent.”  Metcner 
Mária, Tiborszállás
 „Nagyon klassz ez a tábor. Jó fejek a 

segítők, a többiek és Zita. Remélem, jövőre is 
el tudok jönni. Szuper lenne.”   Klaudia, Du-
naújváros
 „Először vagyok az ADRA Táborban, de 

nagyon tetszik! Remélem, jövőre is tudok jön-
ni!” Vivien, Pécelről
 „Ez már a 4. évem itt az ADRA Tábor-

ban, és mint mindig, nagyon jó! Remélem, jö-
vőre is el tudok majd jönni!”  Klaudia, Győrből
 „Az első találkozás emlékére! Szeret-

ném megköszönni az ADRA Alapítványnak a 
lehetőséget, hogy eljöhettünk. Nagyon szeret-
tünk itt lenni, rengeteg jó programon vehettünk 
részt.” H. Andri – Beregszász
 „Ez a legjobb tábor a világon! Köszönök 

mindent!” Szandi, Beregszász, 2012
 „Engem Alexandrának hívnak! Amit én 

tudok az az, hogy nagyon jól éreztem magam és 
szerintem ezt mindenki így gondolja! Nagyon 
szeretjük az ADRÁ-t! Olyan jók velünk! Egy 
fantasztikus hetet tölthettünk együtt és soha 
nem felejtem ezt el! Ezt megtanultam nagyon 
M.S.N. = Mondj Simán NEMET. Csodálatos 
hetet töltöttünk együtt. Nem akarok elmenni!! 
Nagyon fog mindenki hiányozni!” Beregszászi 
csapat.
Jövőre, újra találkozunk!

Bakosné Zohán Tünde

A D R A  h í r l e v é l
Te + ADRA = Egy felejthetetlen  

nyári emlék
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Gyülekezetek és gyermektanítók 
figyelmébe!
Szeretettel értesítünk minden érintett gyülekezetet és gyermektanítót, hogy a 2012. november 3., szom-
bat délutánra meghirdetett ORSZÁGOS GYERMEKKONFERENCIA ELMARAD. Több olyan előre nem látott 
esemény torlódott össze, amiért a Gyermekkonferenciát 2013. évre halasztjuk.

A részvétel feltételei nem változtak: továbbra is várjuk „A nagy küzdelem” című könyv egyes rész-
leteinek feldolgozását, amely lehet drámajáték (akár felnőtt is közreműködhet korlátozott számban), 
vers, ének-zene. 

Reméljük, hogy a gyermekek nem csalódnak az esemény elhalasztásában, és az időt a még jobb 
felkészülésre fogják használni. Isten áldja meg munkátokat!

Egerváriné Kökényes Zsuzsa
Gyermekszolgálatok osztályvezető

1997 óta megszakítás nélkül a 16. alkalommal 
szerveztük meg az Őrségi tábort Szentgyörgy-
völgyben. Július 22–29. között összesen 63-an 
vehettünk részt, ebből 45-en először. Miskolc-
tól Sopronon át, Nagykanizsán keresztül 11 
helyszínről érkeztek a táborozók, kiegészülve 
egy tucat szabadegyetemi vendéghallgatóval. 

Az idei évben a lelki programok mellett 
a sportolás és a kirándulás sem maradt el. A 
délelőtti és az esti foglalkozásokat immár nyol-
cadik éve dr. Szigeti Jenő lelkipásztor vezette. 
Először a gyermekeket szólította meg a Tiha-
mér-mesékkel, majd a felnőtteket az „Életsor-
sok – bibliai emberek” című előadásaival. Így 
betekinthettünk az Ószövetség egy-egy szemé-
lyének (Kaintól Dánielig) élettörténetébe, hogy 
Isten egyik-másik helyzetben milyen megoldást 
adott számukra, és így számunkra is van sza-
badulás. 

Külön öröm volt, hogy 
a REK részéről Czinkota 
András lelkipásztor is köz-
tünk lehetett, és különböző 
könyveket mutatott be a 
résztvevőknek a kiadó kíná-
latából. Kalocsai Tamás lel-
kipásztor, ifjúsági osztály-
vezető pedig a fiataloknak 
szervezett programokban 
se gített. A szabadidőben 
pingpongozhattunk, fociz-
hattunk, kosarazhattunk, 
lábtengó bajnokságot szer-
veztük és lubickolhattunk a 

medencében. De volt kisebb-nagyobb bicajtúra 
és fazekas ismerősünknél is kéttucatnyian agya-
gozhattak. 

Nagyszerű közösséget alkotva tölthet-
tünk el ismét egy felejthetetlen hetet a minden 
igényt kielégítő őrségi helyszínen. Október 13-
án Szolnokon tartunk tábortalálkozót, ahová 
várjuk a résztvevőket, hogy találkozhassunk 
egymással és Isten Igéjével. Hálásak vagyunk 
Istennek a sok jóért, amivel megajándékozott 
bennünket, és már készülünk a 2013. augusztus 
4–11. között megrendezendő táborba, melyre 
már 30-an jelezték részvételi szándékukat.

Hoffer Zoltán

Fiatalok Jézusért
Azoknak, akik a július 3-tól augusztus 26-ig 
tartó Fiatalok Jézusért Tábort választották, 
idén is sok áldásban volt részük. Az immár 
negyedik alkalommal megrendezett tábor eb-
ben az évben is felemelő élmény volt mind a 
táborlakóknak, mind a vendégeknek. Az a 35 
fiatal, akik eljöttek, idén 3 helyszínen, Újpest-
Központban, Káposztásmegyeren, és Kistar-
csán dolgoztak az Úrért. Nagy örömünkre a 
táborban több amerikai testvérünk is részt vett. 

A szálláshely Pécelen, az Adventista Te-
ológiai Főiskola főépületében és kollégiumá-
ban volt. A kiadós reggelik után, a délelőtt 
folyamán színvonalas képzéseket hallhattunk 
többek közt Szilvási József, Leasa Hodges, 
Rinkó Sándor és Rajki János előadásában. A 
közös ebéd után a fiatalok csoportokban indul-
tak el a helyszínekre. A gyülekezetek alapos 
előmunkájának és az első hét lelkes szórólap-
osztásának köszönhetően sok vendég látoga-

tott el az augusztus 3-án kez-
dődött előadássorozatra. 

Az ezt követő 3 és fél 
hétben a fiatalok délutánon-
ként házról házra járva bib-
liatanulmányokat adtak, és a 
gyülekezet különböző prog-
ramjaira – angol tanfolyamra 
és életmódklubra – invitálták 
az érdeklődőket. A vasárnap 
kivételével minden este tartó 
evangelizációt, az azt meg-
előző egészségügyi előadást, a 
regisztrációt, az üdvözlést, a konferálást és a 
diakónusmunkát is a fiatalok végezték. 

A vendégekkel az előadások után sokszor 
még órákig beszélgettünk, rengeteg kérdésük 
volt a Bibliával kapcsolatban. A tábor 3. és 4. 
szombatján összesen 10-en keresztelkedtek. A 
részvevők közül öten csak 2 hétre terveztek 
jönni, de látva a misszió áldásait, egész hónap-
ra maradtak, sőt az egyik fiatal még kereszt-
ségi döntést is hozott Krisztus mellett, így az 
utolsó nap ő is a keresztelendők soraiba állt. 

A fiatalok által tartott előadás-sorozat és a 
sok látogatás megújította a kistarcsai gyüleke-
zetalapítást – ott 4-en készülnek keresztségre 
és legalább tíz komoly vendég maradt a köve-
tő programokra –, de Káposztásmegyeren és 
Újpest-Központban is jelentős lendületet adott 
a missziómunkának. Dicsőség érte Istennek!

Vita Virág

Gyűrű-kúra klub
Még kétszer lesz lehetőségük idén 

a pároknak Gyűrű-kúra klubon 
részt venni. Akik az előző alkalma-
kon voltak, ismerik már azt a felemelő 
érzést, amikor 40-45 pár együtt 
köteleződik el a kapcsolatában való 
növekedés mellett, és ehhez komoly 
szakmai segítséget is kap. A progra-
mon a szakemberek előadásai mellett 
könyvbemutatók, drámajelenetek, já-
té kok és kapcsolaterősítő gyakorla-
tok is hozzájárulnak az egész délután 
tartalmas eltöltéséhez.

Szeptember 22-én a szexuális 
gyen gédség témája kerül terítékre.  
Meghívott vendégünk, Tapolyai 
Emő ke keresztény pszichológus és 
szexuálterapeuta lesz. Ezen kívül még 
december 15-én találkozunk. Mindkét 
alkalmat Budapesten, a Práter utcai 
gyülekezetben tartjuk, 15 órától. 

Előzetes jelentkezést kérünk min-
den pártól, hogy a vacsorát megfelelő 
mennyiségben tudjuk elkészíteni. Je-
lentkezés: mihalecdora@kettenegyutt.
hu vagy: 30/664–3044.

Mihalec Gábor

Ép testben ép lélek
Sporttábor az Őrségben
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Nagy reménység
Missziókonferencia (Balatonlelle, 2012. július 17–21.)

A Magyar Unió immár hagyományosan olyan témában szervezi meg a missziókonferenci-
át, hogy segítsük és támogassuk a Generál Konferencia egy-egy missziós vagy lelkiségi 
törekvését. Az elmúlt években a világközösség evangelizációs programjába (Nyújtsd ki 
kezed!) vagy megújulási kezdeményezésébe (Megújulás a misszióért) kapcsolódtunk be 
táborunkkal. Idén követtük ezt a hagyományt azzal, hogy a szintén a Generál Konferencia 
által elindított Nagy reménység programba vezettük be a missziókonferencia résztvevőit.

Uniónk a Transzeurópai Divízióval össz-
hangban 2012–2013 évben kapcsolódik be 
a Generál Konferencia Nagy reménység 
programjába. Az idei évet a segédanyagok 
előkészítésére, valamint testvéreink felké-
szítésére fordítjuk, hogy a jövő év elejétől 
teljes erővel hirdethessük a reménység 
üzenetét minden korcsoportnak, minden 
érdeklődő felebarátunknak.

Ennek a felkészülésnek a jegyében 
szerveztük meg idén a missziókonferenci-
át.

A tábor jelmondata „Nagy küzdelem 
– kell ez nekünk?” volt. Kicsit provoka-
tívnak tűnhetett, de célunk az volt, hogy 
felhívjuk testvéreink figyelmét arra, hogy 
küldetésünk nem a küzdelmes keresz-
ténység bemutatása, hanem a reménytelen 
emberek számára a Krisztusban kapott 
reménység közelhozása. Az egész tábor  
programja a missziós elkötelezettség 
meg erősítése volt. A plenáris előadáso-
kon egy fiatal amerikai lelkipásztor (Filip 
Milosavljevic) rendkívül biblikus, ugyan-
akkor lelkesítő és magával ragadó igehir-
detései ráztak fel bennünket a megszokott, 
sokszor langymeleg gondolkodásunkból. 

A szekciókon az unió osztályveze-
tői és intézményvezetői segítettek A nagy 
küzdelem című könyv jobb megértésében 
(ha már szeretnénk másoknak osztani, 
legalább mi is ismerjük meg a keletkezési 
körülményeit, hátterét), az adventista teo-
lógia sajátos nagy küzdelem szemléletének 
megértésében, a nagy küzdelem családi 
életre való hatása és a győzelem remény-
ségének megtapasztalásában, valamint a 
Generál Konferencia által elindított kez-
deményezés gyakorlati megvalósításának 
lehetőségében. A fiatalok számára pedig 
egy gyakorlati misszióképzés volt a hét, 
ahol elsajátíthatták hitünk megosztásának 
örömét és lehetőségét a lehető legkülön-
félébb körülmények között. Miközben a 
felnőttek és fiatalok tanultak, a gyermekek 
is jól érezték magukat, hiszen testvéreink 
örömmel foglalkoztak velük is.

Ezek mellett számos testi-lelki prog-
ram egészítette ki a napokat: imaközösség, 

lelkigondozás, utcai misszió, kulturális és 
sportprogramok, játékok és sok-sok közös 
beszélgetés.

A tábor során folyamatosan 200 fő 
fölött volt és fokozatosan emelkedett a 
létszám egészen szombatig, amikor közel 
400-an voltunk együtt, nem kis feladatot 
adva a Konferenciai Központ dolgozóinak 
sem, akiknek a szolgálatát ezúton is kö-
szönjük.

A program egyik csúcspontja talán a 
péntek esti istentisztelet volt, egy hatalmas 
hajón, a Balaton közepén, éppen naple-
mentekor. Megindító volt, hogy a döntésre 
való felhívásra több tucatnyian mentek elő-
re, akik kifejezték szándékukat, hogy Isten-
nel együtt szeretnék tovább élni életüket. 

Szombat délelőtt egy különleges ige-
hirdetésben lehetett része a közel 400 test-
vérnek (jórészük a konferenciai terem mel-
lett felállított hatalmas sátorban, kivetítőn 
kapcsolódtak be). Az igehirdetés szolgála-
tát nem egymás után, hanem egyszerre (!!!) 
három vezető testvér végezte: Ócsai Tamás 
unióelnök, Ősz-Farkas Ernő DET elnök, 
valamint Hegyes-Horváth Géza TET el-
nök. Egymásnak adva a szót a reménység 
üzenetét hirdették, amely mindenki számá-
ra valósággá vált Krisztus szolgálata által.

Az immár hagyományos délutáni ke-
resztség a Balaton vizében különösen meg-
ható, és megindító volt minden résztvevő 
számára. Többen kifejezetten úgy készül-
nek, hogy ők is majd a Balatonban szeret-
nének örök szövetséget kötni Jézussal.

Hálásak vagyunk Istennek, aki a me-
teorológusok ígérete ellenére végig csodá-
latos idővel ajándékozott meg bennünket, 
és ami a legfontosabb, hogy igazi testvéri, 
közösségi élményekkel, valamint a misszió 
iránti megújult elkötelezettséggel térhetett 
haza mindenki.

Aki szeretné a valamilyen módon meg-
tapasztalni a missziókonferencia áldásait, 
keresse a Reménység Média (REK) által 
elkészített videó- és hangfelvételeket.

Ócsai TamásFo
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A nAgy küzdelem A BiBliáBAn és Az AdventistA teológiáBAn 
Mintegy harminc résztvevője volt naponta annak a szekciónak, melyben a nagy küzdelem szem-
lélet bibliai tartalmából beszélgettünk. Szilvási József az első nap röviden bemutatta a nagy 
küzdelem kulcskérdéseit, Isten jellemének, igazságosságának és méltányosságának kérdéseit. 
Rámutatott, hogy helyes istenképre van szükségünk, mert amilyen istenséget imádunk, olyan 
emberekké leszünk. 

A második nap a nagy küzdelem személyes életünkre gyakorolt hatásáról beszélgettünk, és 
megismertük azokat a lelki fegyvereket, melyek segítségével megolthatjuk a gonosz nyilait, és 
győzelmet arathatunk Krisztusban. 

A harmadik foglalkozás a nagy küzdelemnek az egyházra gyakorolt hatásáról volt szó. Isten 
az egyházon keresztül szeretné bemutatni jellemét és sokféle bölcsességét. Mivel Sátán tudja 
ezt, folyamatosan támadja az egyházat: szakadást, eretnekséget, hitehagyást és elvilágiasodást 
hoz az egyházba, hogy meghiúsítsa Isten tervét. A nagy küzdelem azonban arra tanít bennün-
ket, hogy Sátán legyőzött ellenség, Jézus Krisztus legyőzte őt a kereszten. Ezért, ha hit által 
folyamatos közösségben vagyunk Krisztussal, engedelmeskedünk vezetésének, reményünk van 
arra, hogy megállhatunk a küzdelemben és győztesen kerülünk ki abból.

Dr. Szilvási József

NaGy küzdeLeM a csaLádbaN

Ezzel a címmel tartotta a Családi Osztály a szek-
cióját a missziókonferencián. A program során a 
résztvevők megismerhették, milyen tudatos támadá-
sokat intéz Sátán a család és házasság intézményei 
ellen, hogyan akarja kiforgatni Isten legszebb 
ajándékait ellenünk. Ugyanakkor megismerhettük 
azt is, milyen fegyverzetet kínál Isten a számunkra 
ebben a harcban. 

A program egy fogadalomtétellel zárult, 
amelyen férjek/apák; feleségek/anyák és 
egyedülállók kifejezték elhatározásukat, hogy Isten 
legmagasabb etikai értékrendje szerint szeretnék 
megélni családi kapcsolataikat. A fogadalomtételt 
a „Valóban bátrak” (Courageous) című film ihlette, 
de mi szerettünk volna minden csoportot bevonni, 
nem csak a férfiakat, akik férj- és apaszerepükben 
megújulásra vágynak. A program jó minta lehet 
gyülekezeti rendezvényekhez is. A fogadalomtétel 
ünnepélyes perceit megnézheted a youtube-on 
(http://www.youtube.com/watch?v=VHoVp7JfueQ). 

Ha egy gyülekezet szeretné megszervezni ma-
gának is a rendezvényt, a Családi Osztály szívesen 
nyújt hozzá szakmai támogatást.

Mihalec Gábor

gyermekfoglalkozások a missziókoNfereNciáN

Minden esztendőben negyven-ötven gyermek is részt szokott venni a missziókonferenci-
án. A gyermekek számára 2012 nyarán is külön gondoskodtunk elfoglaltságról, és mivel 
igazán szép időnk volt mindvégig, kellemesen töltötték a gyermekek is a foglalkozások óráit. 
Sokat énekeltünk, bibliai történeteket hallgattunk, és volt olyan történet, amelyet közösen el 
is játszottunk.

A minden plenáris előadás előtt felhangzó gyermektörténeteket nemcsak a gyerekek, 
hanem az összes résztvevő is szívesen hallgatta.

Külön élmény volt a gyerekek számára, hogy az ifi altábor vezetőinek kérésére egy 
meglepetést készítettünk minden fiatalnak. A fiatalok ugyanis a „hervadhatatlan koro-
na” megszerzésével foglalkoztak, és a búcsúesten, szombaton mindenki kapott egy ilyen 
„koronát”, vagyis koszorút. Babérfa ugyan nincs a lellei Konferenciai Központ parkjában, 
de borostyán annál több. Így mindenki borostyánkoszorúval a fején hagyta el a tábort. A 
gyermekek pedig szombaton délelőtt egy verses-dalos szolgálattal kedveskedtek az össze-
gyűlt nagyszámú gyülekezetnek.

Munkájáért köszönet Zágonyiné Nagy Szilviának, a zenei segítségért Zágonyi 
Ádámnak.

Egerváriné Kökényes Zsuzsa

Let, the race begin –  
Kezdődhet a verseny!
Ez volt az idei missziókonferencia ifi 
altáborának mottója. A közelgő londoni nyári 
olimpia jegyében vendégül láthattuk Pál apos-
tol „szellemét", aki az akkori olimpiai játékok 
sportágait segítségül hívva fogalmazta meg a 
keresztény ember mindennapi küzdelmének 
lényegét. Jól illeszkedett mindez a nagy tábor 
tematikájához is, amely nem mást, mint a 
Nagy küzdelem, más néven a Nagy reménység 
üzenetét dolgozta fel.

Erre a néhány napra sok-sok kreatív ifi 
programot terveztünk az ötfős szervezőcsa-
pattal. A teljesség igénye nélkül a fiataloknak 

lehetősége volt részt venni röpi- és pingpong-
bajnokságon, utcai misszión, láthatatlan 
színházban, zsidó táncban, sorversenyeken, 
imacsoportokban, keresztségi istentisz-
teleten, jelenetekben és ifi úrvacsorán is. 
A főszervezők jóvoltából egy közel 500 főt 
befogadó hajón felejthetetlen szombatkezdő 
istentisztelet részesei lehettünk.

Az altábor főelőadója, Filip Milosavl jevic 
dinamikusan, meglepő egyértelműséggel vetett 
fel kényes kérdéseket, amelyekre nem maradt 
el a fiatalok válasza sem. Fő témakörei közé 
tartozott az erkölcsi tisztaság a párkapcso-
latokban, Krisztusba vetett hitünk megosz-
tása és nem utolsósorban a Jézussal való élő 
kapcsolat ápolása.

A közel hetven fiatal nevében bizton 
állíthatom, sajátos légkörű, különleges lelki 

élményt adó missziókonferencia volt az idei. 
Isten jelenlétét megtapasztaltuk az áhítato-
kon, a kiscsoportos foglakozások alkalmával, 
de mint már annyiszor, a kedvező időjáráson 
keresztül is. Életre szóló döntések születtek, 
kapcsolatunk megszilárdulhatott Jézussal és 
egymással.

További fényképeket, az előadások írott 
anyagát folyamatosan töltjük fel facebook 
oldalunkra (fb.me/LetTheRaceBegin). Szintén 
itt van lehetőség arra is, hogy kicseréljük gon-
dolatainkat azokról a kérdésekről, amelyek 
felvetődtek a táborral kapcsolatban. Várunk 
Titeket a Let the race begin facebook oldalon! 
Találkozzunk személyesen a székesfehérvári 
ÉS Napokon!

qaltom


